	論文中文摘要：
	本文篩選台灣50指數成分股中的36家公司2019年1月1日至2023年12月31 日的周資料作為研究樣本，並以標準化後的Google搜尋量指數(SGSVI)作為關注度之代理變數，接著透過追蹤資料分量迴歸模型進行分析，同時與運用普通最小平方法之結果予以比較，藉此探討投資人關注度對股票超額報酬與波動度之影響。經實證發現以下結果：(1)位於較低分量範圍時，投資人關注度與超額報酬(波動度)呈現顯著的負向關係；反之，在較高分量範圍時，彼此則存在正向關係並趨於強烈。(2)上述的現象比起超額報酬，在波動度方面更為顯著。(3)使用分量迴歸方法能夠更細部地發掘每個分量下投資人關注度與超額報酬(波動度)之間的關係。

	論文外文摘要：
	The study selected weekly data from January 1, 2019, to December 31, 2023, for 36 companies listed in the Taiwan 50 Index as the research sample. The standardized Google search volume index (SGSVI) was used as a proxy variable for investor attention. Subsequently, analyses were conducted using a quantile regression model on the tracked data, with results compared against those from ordinary least squares (OLS) methods, aiming to explore the impact of investor attention on stock excess returns and volatility. Empirical findings revealed the following results: (1) Investor attention showed a significant and negative relationship with excess returns (volatility) for lower quantile ranges; conversely, at higher quantile ranges, a positive and increasingly strong relationship was observed. (2) The observed relationship was more significant for volatility compared to excess returns. (3) Quantile regression methods were allowed to detect more information of the relationship between investor attention and excess
returns (volatility).
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